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Vážení investoři, vážení obchodní partneři,  

mám tu čest představit vám již druhou výroční zprávu fondu Thein 
Private Equity SICAV, podfondu Industry. Na začátku bych vám rád 
upřímně poděkoval za důvěru, kterou jste nám projevili rozhod-
nutím investovat do průmyslového odvětví. Je pro nás ctí, že nás 
považujete za partnera na této cestě.

Minulé období s sebou přineslo silné ekonomické turbulence 
a bylo důležitým testem naší schopnosti přizpůsobit se dynamic-
kým změnám v lokální i evropské ekonomice. Hlavním cílem bylo 
udržet stabilitu a růst portfolia při zachování důvěry investorů 
a partnerů. 

I přes množství překážek spojených s energetickou krizí a váleč-
ným konfliktem na Ukrajině, geopolitickou situací, nedostatkem 
pracovní síly a rozpadem dodavatelských řetězců se nám podařilo 
u významných zákazníků udržet objemy zakázek nebo je dokon-
ce navyšovat a díky tomu růst. Zejména v železničním segmen-
tu jsme u vybraných zákazníků za 9 měsíců tohoto roku dosáhli 
stejných tržeb jako za celý rok 2022. I to je jeden z důvodů, proč 
investujeme do rozšíření strojních a výrobních kapacit. Zajímavý 
je ale i energetický sektor, kde již tradičně rosteme zejména díky 
dlouhodobým vztahům se zákazníky. V letošním roce bychom měli 
v tomto sektoru zvýšit tržby o více než 10 % oproti roku 2022. 
Aktivní jsme i v oblasti získávání nových zákazníků, aktuálně pracu-
jeme na tendrech/poptávkách u všech významných hráčů v oblasti 
železničního průmyslu. 

Vydali jsme se cestou digitalizace podnikových procesů a zavádění 
moderních technologií a nadále pokračujeme ve zjednodušování 
a sjednocování procesů jednotlivých společností. V současné době 
dokončujeme implementaci ERP systému SAP do všech portfoli-
ových společností a nově také využíváme jednotné HR systémy.  

Všechny zmíněné systémy využívají cloudové technologie, na které 
se specializují kolegové z ICT části skupiny.

Mezi základní pilíře naší firemní kultury patří principy udržitelnosti 
a společenské odpovědnosti. Jsme si dobře vědomi toho, že jsme 
součástí celého ekosystému a že činnost společnosti i jednotlivců 
má dopad na okolí. Dnešní svět se neustále mění a s ním i po-
žadavky na podniky a organizace. Naším závazkem je reagovat 
na tyto výzvy a přispívat k udržitelnému rozvoji společnosti, být 
transparentním partnerem a organizací, které mohou naši inves-
toři i zákazníci důvěřovat. I proto se již nyní věnujeme tématu udr-
žitelnosti naplno a s kolegy ze sesterské společnosti Thein Digital 
jsme začali připravovat ESG zprávu, dobrovolně a včas, protože 
toto téma vnímáme jako příležitost, ne hrozbu. Pracovat na udrži-
telnosti nám zároveň pomáhá inovovat a zvyšovat efektivitu našich 
procesů. Společně hledáme způsoby, jak snižovat uhlíkovou stopu 
a zároveň zvyšovat konkurenceschopnost. 

Naše vize pro nadcházející období je stále plná ambicí. Chceme 
pokračovat ve strategickém růstu a diverzifikaci portfolia, sou-
středit se na inovace a udržitelnost, posilovat dobré partnerské 
vztahy a budovat pro naše zákazníky na trhu ještě vyšší přidanou 
hodnotu. 

 Děkuji vám za vaši podporu a důvěru. Těšíme se na další spolu-
práci a osobní setkání. Naše cesta je náročná, ale věřím, že společ-
ně dokážeme dosáhnout úspěchů a překonat všechny výzvy, které 
nám budou přicházet do cesty.

        Tomáš Budník  
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Stavíme na inovacích, tradici a rodinných hodno-
tách – v takovém duchu budujeme i naše port-
folio. Zaměřujeme se na investice do tradičního 
sektoru strojírenství, zejména v oblasti železniční 
dopravy, energetiky, chemického a zpracovatel-
ského průmyslu. Zákazníkům přinášíme zkuše-
nosti a silnou synergii stabilních a prověřených 
firem. Vytváříme silnou průmyslovou skupinu 
s cílem podpořit digitální transformace a využívá-
ní nových technologií ve strojírenském průmyslu. 
Do svého portfolia pečlivě vybíráme společnosti 
z oblasti tradičního strojírenství, které mají od-
vahu a potenciál změnit odvětví. Unikátní syner-
gie těchto společností v rámci naší skupiny vy-
tváří jedinečné obchodní příležitosti založené na 
nových trendech Průmyslu 4.0 a posouvá podni-
kání na další úroveň směrem k budoucnosti.

Aktivní 
vedení

 
Akvizicí 100 % kontrolního podílu 

společnosti přebíráme aktivní strategické 
vedení, přičemž respektujeme kulturu 
společnosti, její hodnoty a předchozí 

úspěchy.

Dlouhodobé 
partnerství

 
Naše portfoliové společnosti jsou zároveň 

našimi partnery, se kterými sdílíme 
dlouhodobou obchodní vizi.

Unikátnost 

 
Budujeme portfolio ze společností, které 
se vzájemně doplňují, a vytváříme širokou 
nabídku projektů a služeb v průmyslovém 

prostředí.

Koncept  
Industry 4.0

 
Díky partnerství s Thein Digital zavádíme 

moderní IT do řízení výroby a aktivně 
nasazujeme koncept Industry 4.0.

Nákladové 
synergie

 
Naším cílem je integrace společností do 
jedné skupiny diverzifikované v několika 
odvětvích zaměřených na zakázkovou 
a malosériovou výrobu, která bude 

schopna využívat společný nákup, prodej 
a veškeré podpůrné funkce.

O krok 
napřed

 
Vidíme příležitosti, které majitelé firem 
často opomíjejí. Máme finanční zdroje, 

expertízu a zkušenosti, které nám 
umožňují je naplno využít a stát se 

předním hráčem v oboru.

ÚVODNÍ SLOVO  |  NÁŠ PŘÍSTUP  |  PROFIL FONDU  |  NAŠE ZNAČKY  |  ROK V ČÍSLECH A FAKTECH  |  ESG  |  Z MÉDIÍ  |  FINANČNÍ ČÁSTÚVODNÍ SLOVO  |  NÁŠ PŘÍSTUP  | | | |  ESG  |  Z MÉDIÍ  |  FINANČNÍ ČÁST



„Věříme v tradici, rodinné hodnoty firem i na inovaci a synergii.“ 
— Tomáš Budník, zakladatel

Vytváříme silnou průmyslovou skupinu s cílem 
podpořit digitální transformace a  využívání 
nových technologií ve strojírenském průmyslu. 
Fond obhospodařuje společnost AMISTA.

Statutární orgán představenstva
AMISTA investiční společnost, a.s.
IČ: 274 37 558
Pobřežní 620/3, 186 00 Praha 8
amista@amista.cz
+420 226 233 110

Thein Industry s.r.o.
100%

Ponec s.r.o.
100%

Thein Innovations 
s.r.o.

Thein Private Equity  
SICAV a.s.,  

podfond Industry

Hydrogenic Technology s.r.o.
100%

Cotring spol. s.r.o. 
100%

SPV Cotring s.r.o.
100%

Lokorent Services s.r.o.
100%

Železniční dodavatelská s.r.o.
100%

SPV Železniční s.r.o.
100%

Thein Private Equity  
SICAV a.s.

Členové dozorčí 
rady
Ing. Tomáš Budník
datum narození 
6. října 1969
Tovární 1013,  
252 43 Průhonice
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Naše vize
Inovujeme, posouváme hranice, propojujeme 

odvětví a udržujeme české know-how v českých 
rukách.

Naše strategie
Budujeme portfolio ze strojírenských společností, 

které se vzájemně doplňují a vytváříme tak 
bezkonkurenční škálovatelnost projektů a služeb 
v průmyslovém odvětví. Naše společnosti mají 

dlouholetou tradici, české i mezinárodní zákazníky 
a my jim pomáháme dále růst. S pomocí 

modernizace výroby, procesů a služeb rozvíjíme 
jejich know-how

Naše mise
Vyhledáváme a rozvíjíme inovační příležitosti, 

stavíme na preciznosti, expertíze a tradici mnoha 
rodinných firem, které jsou dnes součástí naší 

skupiny. A také hledáme a nacházíme nové 
synergie mezi jednotlivými projekty.

„Známe potřeby našich firem i investorů a věříme v osobní přístup ke každému z nich.“

— Tomáš Budník
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Praha

Milovice
Nymburk

Ivančice

Ponec s.r.o. Ponec je stabilní strojírenská výrobní 
společnost, která se primárně zaměřuje na zakázko-
vou výrobu strojních dílů třískovým obráběním kovů. 
Disponuje kvalitními výrobními prostředky a prostory, 
používá efektivní výrobní postupy. S týmem kvalifiko-
vaných profesionálů nabízíme mnohaleté zkušenosti 
v oborech třískového obrábění kovů, výroby montáž-
ních celků a svařenců.

Cotring spol. s r.o.
Společnost Cotring má více než dvacet let zkušenos-
tí se zakázkovou výrobou lehkých i těžkých svařenců 
z nerezu a konstrukčních ocelí. Zaměřuje se na výrobu 
komponentů pro kolejová vozidla a složitých svařenců 
z nerezu, s  vysokými nároky na přesnost a dokona-
lou kvalitu svarů. Kvalita výrobků firmy Cotring vybu-
dovala dlouholeté strategické partnerství se zákazníky 
v Německu, Švýcarsku a Rakousku, kterým dodává 90% 
její produkce.

Lokorent Services s.r.o.
Společnost se zabývá dlouhodobým pronájmem loko-
motiv v České republice a Evropě. Jejím cílem je stát 
se významným partnerem pro evropskou železniční 
dopravu.  

Železniční dodavatelská s.r.o.
Železniční dodavatelská je jedním z nejvýznamnějších 
dodavatelů náhradních dílů určených pro opravy želez-
ničních kolejových vozidel a navazuje na více než pade-
sátiletou tradici v tomto oboru. Zabývá se ale i dodáv-
kami náhradních dílů pro lokomotivy nedávno vyrobené 
nebo modernizované. 

hydrogenic.technology
Hydrogenic Technology s.r.o.
Společnost poskytující vodíkové technologie využíva-
ných v oblasti kolejové a silniční dopravy a dalších vodí-
kových aplikací.

thein.innovations
Thein Innovations s.r.o.
Thein Innovations je nový rozvojový projekt skupiny 
Thein, který není financován z podfondu Industry, nic-
méně plně podporuje aktivity Thein Industry. Projekt 
má vizi propojovat vědu a výzkum s komerční sférou, 
která je schopna jejich  výsledky využít v praxi.
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Naši klienti
Každý rok získáváme několik nových klientů a s těmi stávajícími udržujeme velmi dobré vztahy.  

Díky tomu se báze našich spokojených zákazníků stále rozrůstá. Toto jsou někteří z nich.
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Digitalizujeme
Ve všech společnost skupiny Thein Industry došlo k za-
vedení nového docházkového systému Giriton. Od led-
na 2023 průběžně zavádíme ERP systém Odoo, který 
využíváme k evidenci zaměstnanců, personálních karet, 
administrativních dokumentů, k evidenci vozového par-
ku a zařízeních vydaným zaměstnancům. Do budoucna 
počítáme i s využitím i pro finance a marketing.

Skupina Thein se stala členem AFI
Skupina Thein se stala členem sdružení AFI, organizace pro komplexní 
podporu investic a investorů v České republice. AFI je organizací, je-
jímž posláním je přilákat nové zahraniční investory do Česka a propa-
govat ho jako atraktivní destinaci pro investice a podnikání. Vzhledem 
k hlavnímu cíli skupiny Thein, čímž je rozvoj technologických společností 
v oboru lCT, kyberbezpečnosti a průmyslu 4.0 a současně vytváření 
silných průmyslových synergií s důrazem na digitální transformaci, dává 
nové spojení absolutní smysl.

Michal Brijar – nový CEO 
Thein Industry

Na pozici CEO Thein Industry nastoupil zkušený ma-
nažer Michala Brijar. Na starost má denní provoz, ope-
rativu a řízení jednotlivých firem spadajících do portfo-
lia skupiny. Někdejší výkonný ředitel Filip Budník díky 
tomu získává potřebnou kapacitu na plánování strate-
gických kroků, financí a budoucích akvizic a působí jako 
Investiční ředitel Thein Industry.

2022 – červen 2023
Rok významných transformací  

plný rozvojových aktivit.

  OBDOBÍ 2021–22 V ČÍSLECH A FAKTECH  

357 964 km
je vzdálenost, kterou jsme za jeden rok ujeli za našimi zákazníky vlastními 
vozy či s využitím externích dopravců. V rámci externí dopravy jsme využili 
735 počet jízd.

Nové benefity
Lidé jsou pro nás tou nejcennější hodnotou. Pro zaměstnance našich 
portfoliových společností jsme zavedli dva nové benefity. Příspěvek na 
dovolenou v hodnotě 10 000 Kč a příspěvek na dopravu od dojezdové 
vzdálenosti 10 km z místa bydliště do místa výkonu práce.

Základní pilíře 
fondu

Rok 2022 byl pro fond zásadní. 
Vložili jsme do něj 100 % akti-
va společností Ponec, Cotring 
a Železniční dodavatelská. Tato 
aktiva mají hodnotu více než 
245 mil. Kč a  jsou tak skvělým 
základem fondu. 

„Jsem velmi potěšen, že se skupina 
Thein se svou odborností v oblasti ICT, 
kyberbezpečnosti a strojírenství, stává 
součástí sdružení AFI a máme možnost 

přispět svými znalostmi na těchto polích.
Těším se na nové příležitosti a spolupráci, 

kterou nám tato aliance může přinést.“

— Tomáš Budník
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  OBDOBÍ 2021–22 V ČÍSLECH A FAKTECH  

73 353 Kg
je množství zboží, které portfoliová společnost Železniční dodavatelská 
přepravila za jeden rok. Z toho 1 562 kg externí a 71791 kg interní 
dopravou, kde velké součástky vozíme v definovaných obalech (kovové 
palety nebo EURO palety) zákazníkům sami.

Dokončujeme implementaci SAP
Spojujeme průmysl s digitálními technologiemi – klademe důraz na digi-
talizaci a nové technologie ve výrobních společnostech. Co je nového?
• Přechod k novému provozovateli společnosti Versino
• Migrace SAP do prostředí AWS, které pro nás zajišťuje sesterská 

společnost Thein Digital. Posilujeme tím budování synergie v rámci 
skupiny Thein.

• Všechny naše průmyslové společnosti budou do konce roku 
2023 pracovat v SAP 

Investice do společností
Klademe velký důraz na rozvoj našich společností. 
Do konce roku plánujeme investice do strojního vy-
bavení a rozšíření kapacit výroby díky novému obrá-
běcímu centru a 3D souřadnicovému měřícímu stroji 
Mitutoyo.

Rozvojové aktivity
Cotring je jedna ze společností našeho portfolia 
a díky vysoké poptávce a velkému objemu výro-
by rozšiřujeme kapacity pro novou část výroby. 
V rámci rozvoje se v Ivančicích přistavuje nová část 
výrobní haly, ve které zaujme své místo i nový la-
kovací box.

Podíl můžu a žen

Ženy 20,3 %
Muži 79,7 %

Oproti loňskému roku došlo v průmyslové části 
ke 4 % navýšení počtu žen.

Využití AI v HR
S využitím principů umělé inteligence jsme si začali pohrávat přibližně 
před rokem. Jako technologický lídr využíváme umělou inteligenci ne-
tradičně i v této oblasti. AI dokáže efektivně vyhledávat vhodné pozice 
pro kandidáty a celý proces automatizovat. Přesvědčte se sami na: 
kariera.thein.eu

Vstoupili jsme na polský trh
Kromě hranic možností posouváme v průmyslovém světě také hranice 
svého působení. Prostřednictvím naší společnosti Lokorent Services, 
předního hráče v oblasti dlouhodobého pronájmu lokomotiv a kolejo-
vých vozidel, jsme učinili další významný krok ve své expanzi na evrop-
ském trhu. Po úspěších v Česku a na Slovensku se zaměřuje na Polsko 
jako další strategický cíl. V rámci svých dlouhodobých cílů plánujeme 
během následujících let rozšířit svou nabídku na desítky dalších loko-
motiv, přičemž flotily lokomotiv budou speciálně zajišťovány pro vý-
znamné zákazníky.

„Naším cílem je stát se významným partnerem pro servis, opravy a pronájem lokomotiv 
české výroby na polském trhu. Železniční doprava v Polsku významně roste a nabízí 
obrovský potenciál pro expanzi a inovace. Díváme se i do budoucnosti a zkoumáme 

možnosti akvizic, které by posílily naše postavení v této oblasti,“

— Filip Budník, 
Investiční ředitel Thein Industry
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Dodavatel 
materiálu

Společnost nakupuje materiál 
od vybraných dodavatelů 

v požadovaném zpracování, 
množství a rozměru

Svoz 
dodavatelem    

Společnost potvrzuje 
dodavateli datum vývozu 

daných odpadů.

Kontejner 
daného odpadu      

Ve spolupráci s dodavatelem proběhla 
identifikace produkovaných druhů odpadu, 
návrh jejich optimálního třídění s ohledem 

na množství vyprodukovaného odpadu 
a nastavené frekvence svozů. Každý odpad 

tak má optimální typ kontejneru.

Recyklovatelná  
druhotná surovina

Zpracovaná surovina je svou kvalitou 
srovnatelná s primární nerostnou surovinou. 

Její šetrnost vůči životnímu prostředí je 
nezpochybnitelná.

Výrobní společnost  
Ponec

Pět dní v týdnu společnost PONEC 
v rámci svého strojového parku 

zpracovává desítky kg materiálu, který 
přetváří do svých precizních výrobků.

Zpracování kovového 
odpadu a kovošrotu

Na základě svého know-how a za pomocí 
specializovaných strojů zahájí dodavatel proces 

recyklace, aby na konci získal cenné železné 
i neželezné kovy.

UDRŽITELNOST MÁME V GENECH  
CESTA JEDNÉ ŠPONY

Každý den přicházíme do styku s různými předměty a materiály, aniž bychom si uvědomili jejich původ a konečný osud. Ukážeme vám, jak se obyčejná kovová špona stává důležitou 
součástí recyklace a vytváření druhotných surovin. Špona vzniká jako vedlejší produkt během procesu kovového zpracování a na první pohled by se mohla jevit jako nepodstatný odpad. 
Nicméně, její cesta pokračuje dál, kdy je tříděna a odvezena do sběru kovů. Zde prochází procesem recyklace, který ji promění v cennou druhotnou surovinu. I drobnosti hrají klíčovou 

roli v udržitelnosti a vytváření nových možností pro naši planetu. My si to uvědomuje a dbáme na to, abychom udržitelnost měli na mysli ve všech provozech.
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Environmental
Od naší sesterské společnosti Thein Digital jsme si 
nechali spočítat uhlíkovou stopu našich provozů – 
dobrovolně a s předstihem, neboť povinnosti plynoucí 
z CSRD směrnice o nefinančním reportingu se na nás 
budou vztahovat až za několik let. Vzhledem k důležitosti 
tématu udržitelnosti se ale dobrovolnému ESG reportingu 
věnujeme již nyní.

V roce 2023 implementujeme inteligentní systém 
pro monitoring a řízení spotřeby výrobních zařízení 
i podpůrných technologií v našich výrobních závodech.

Optimalizací činnosti výrobních technologií jako je 
průmyslová vzduchotechnika a řízení osvětlení a vytápění 
je očekáváno snížení spotřeby energií a tím i uhlíkové 
stopy přibližně o 20 procent.

Úspory díky zavedenému monitoringu:

•  Až 15 % úspora z celkové spotřeby energií – úspory 
dosažené poznáním stávající infrastruktury a následného 
přizpůsobení uživatele při užívání elektrické energie

•  Až 20 % úspor na výrobě stlačeného vzduchu

•   Úspora v řádu desítek tisíc měsíčně za optimalizaci 
rezervované kapacity u dodavatele elektrické energie

Sestěhovali jsme pražské pobočky do kanceláří v Budově 
Enterprise na Pankráci, která jako energeticky šetrná 
budova splňuje podmínky mezinárodní certifikace 
BREEAM na úrovni Excellent.

Zavedli jsme systém pro sdílení parkovacích míst.

Social 
 Digitalizujeme – využíváme nový jednotný online 
personální systém Odoo a docházkový systém Giriton.

Zavedli jsme pojištění odpovědnosti.

Pro zaměstnance byly vytvořeny marketingové materiály 
„Thein – buďte součástí skupiny“, zejména mikiny a trička.

Nastavili jsme politiku HomeOffice, která přispívá ke 
slaďování pracovního a soukromého života.

Pro zaměstnance jsme zavedli příspěvek na dopravu 
a příspěvek na dovolenou.

První krůčky s ESG (teambuilding a kompostér 
v kanceláři).

V plánu je celková osvěta zaměstnanců v oblasti trvale 
udržitelného rozvoje.

Governance 
 Dlouhodobě se zaměřujeme na digitalizaci procesů 
a podporu digitální transformace u našich portfoliových 
společností.

Zavedli jsme etický kodex definující etické jednání v rámci 
skupiny Thein Industry, jednotlivých společností i se 
zákazníky, dodavateli a partnery, dále jsme ustanovili 
etickou komisi a vytvořili anonymní schránku stížností.

Whistleblowing – zavedení možnosti podávání oznámení.

Byla zpracována analýza dopravy za jednotlivé společnosti 
Thein Industry za účelem optimalizace portfolia 
dodavatelů (preferováni budou dodavatelé s co nejnižší 
uhlíkovou stopou dopravy).
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dál jen se stávající posádkou. Majitel většinou zastával stra-
tegické funkce spojené s obchodem a financemi, včetně zajiš-
tění klíčových rozhodnutí. My se snažíme postavit fungující 
strukturu sestavenou ze zástupců jednotlivých oddělení typu 
technologie, logistika, nákup či výroba a v pozici provozního 
šéfa, „dříve zastoupené majitelem“, jsem dnes v těch třech 
společnostech já. Samozřejmě do budoucna chceme mít svého 
operations manažera, který by si vzal tuto roli na starost.

Protože kupujete zdravé firmy, předpokládám, že ne-
máte potřebu obměny výrobního programu.

Přesně tak, ten zůstal většinou stejný. Máme spíše ambice 
firmy ještě rozvinout. Vidíme určitý převis poptávky a vzhle-
dem k tomu, že většina firem jede jen na jednu směnu, je tam 
velký potenciál. Proto chceme začít stavět i druhé směny, 
tady ovšem narážíme na nedostatek pracovní síly. Už rela-
tivně dlouhou dobu jednáme s několika různými agentu-
rami, u kterých poptáváme výrobní dělníky, svářeče, frézaře, 
soustružníky, ale je to obtížné. V Čechách lidé skoro nejsou. 
Nedostatek pracovníků se snažíme řešit větší automatizací 
a organizačně-procesními změnami. Například v Ponci máme 
ve výrobě u obráběcích strojů zaměstnance, kteří jsou zá-
roveň programátoři, seřizovači a obsluha, což klade vysoké 
nároky na kvalifikaci a je velmi obtížné na pracovním trhu 
tyto lidi najít. I proto pracujeme na vyčlenění programátorů, 
ve výrobě si chceme nechat čistě obsluhu a začít provozovat 
víc strojů. To by nám mohlo pomoct. Samozřejmě se konti-
nuálně věnujeme automatizaci a digitalizaci provozu. 

Když jste zmínil automatizaci, chcete zavádět napří-
klad i svářecí automaty?

Do budoucna automatizovat chceme, ale zatím je svařo-
vání postaveno na lidech. Zakázky jsou primárně zaměřeny 
na ruční svařování, jejich náročné konstrukce ani neumož-
ňují nasazení automatů. Zatím musíme zůstat u ruční práce. 

Dosud jste zmiňoval tři firmy, zbylé dvě poskytují servis. 
Jaký a komu?

Společnost Lokorent Services je zaměřena na pronájem 
lokomotiv. To je aktivita, s níž jsme intenzivněji začali tento 
rok, když jsme koupili první lokomotivu pro polský trh. Máme 
tam polského dopravce, který chce provozovat české loko-
motivy, první jsme mu předávali v srpnu a do konce roku 
má zájem o další tři až pět lokomotiv. I tady vidíme velký 
potenciál, máme firmy, které vyrábějí pro železnice a které 
zajišťují náhradní díly, takže opět je prostor pro synergii 
našich společností. Naše vize u Lokorentu je mít do pěti let 
třicet lokomotiv a ty pronajímat.

To je tak slibný trh – pronájem lokomotiv?

Ten trh tady je a dokonce velký. V Čechách už máme také 
zájemce o pronájem, který by chtěl provozovat až deset lo-
komotiv. Zatím jsme v jednání, takže ho nechci jmenovat. Na 
evropském trhu operují velké společnosti, které mají stovky lo-
komotiv, mezi ně úplně nemíříme. Pak ale existují malé lokální 

společnosti, které mají třeba čtyři starší lokomotivy, a těm 
můžeme konkurovat. Lokorent Services založili Tomáš a Fi-
lip Budníkovi, stejně jako zatím poslední společnost v našem 
portfoliu – Hydrogenic Technology. To je firma, která se snaží 
propojovat vodíkové technologie. Obě společnosti jsou nyní 
stoprocentně vlastěny  fondem Thein Private Equity SICAV.

O vodíku se dnes hodně mluví v kontextu úspor energií 
a green dealu, ale když se na to podíváte ekonomicky, zelený 
vodík je pořád ještě příliš drahý. V současnosti se o vodíkovou 
technologii zajímají hlavně společnosti, které chtějí realizovat 
nějaký pilotní projekt. Jeden takový máme rozjednaný s veřej-
nou logistickou firmou a týká se vodíkových dodávek, které by 
měly jezdit na trase Drážďany–Praha. Hydrogenic Technology 
propojuje firmy poskytující vodíkové technologie s firmami, 
které je jsou schopné zafinancovat, a projektově to zastřešuje. 
Samozřejmě i v tomto případě máme větší ambice, na druhé 
straně tu musí být nějaká návratnost, která v tuto dobu úplně 
není. Za pár let to ale už může být trošičku jiné a my na tu 
dobu chceme být připravení, protože potenciál tam určitě je. 

Společnosti, do kterých jste dosud investovali, byly 
všechno rodinné firmy?

Přesně tak, jsou to všechno firmy, které mají svého maji-
tele–zakladatele, a není tam žádný kapitál ze zahraničí ani 
to není žádná korporace. Jednáme přímo s majiteli a naše 
vize je držet české strojírenství a snažit se ho rozvíjet. Podle 
mě má české strojírenství ve světě stále ještě dobrý zvuk, na 
druhou stranu se posouváme tam, kde bylo Německo před 
pár lety – pracovní síla tu není už tak levná, jak tomu bylo 
dvacet let zpátky. Občas české strojírenství také trpí tím, že 
se do něj tolik neinvestuje. Je to takový český příznak – jak 
se jednou něco koupí, musí se z toho těžit na maximum co 
nejdéle. Netvrdím, že je to tak všude, ale děje se to. A protože 
už nemáme levnou pracovní sílu, ale chceme držet krok s vý-
chodními firmami, které tu pracovní sílu ještě levnou mají, 
musíme jít cestou investování, inovací, zvyšování efektivity 
a snižování nákladů. 

Zmínil jste nedostatek pracovní síly. Jak s tím zápasíte?

Ano, obecně je v Čechách na trhu nedostatek lidí, ale firmy, 
které máme, jsou z hlediska personálního obsazení poměrně 
stabilní. Máme tam zaměstnance, kteří už pro původního 
majitele pracovali desítky let a i po našem převzetí zůstali, 
takže fluktuace je minimální. Naopak se snažíme další za-
městnance přibírat. Jsme například ve spojení s některými 
průmyslovými školami, kde hledáme příležitosti pro studenty, 
kteří pak v budoucnu pro nás budou ověřenými kandidáty. 
Jednou z našich nejvyšších hodnot jsou právě lidé ve firmách. 
Dobře si uvědomujeme jejich důležitost, proto chceme inves-
tovat i do jejich rozvoje a do pracovních podmínek. Lidský 
prvek je něco, do čeho chceme investovat opravdu hodně. 
Další hodnotou je už zmíněná synergie, proto i nákup dalších 
firem se bude řídit naší strategií budoucích synergií, aby-
chom vytvořili uzavřený fungující průmyslový ekosystém. 
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Železniční dodavatelská se zúčastňuje různých tendrů a my 
se snažíme v rámci našich firem – primárně jde o Ponec – za-
řídit, aby pro ni vyráběly komponenty. Usilujeme o jakousi 
symbiózu mezi firmami a logicky chceme, aby i u dalších 
firem, které plánujeme dále nakupovat, existovala nějaká 
synergie. Začali jsme s menšími společnostmi nižších úrovní 
a teď se chceme postupně dívat na střední a větší firmy, aby 
se řetězec uzavřel. To znamená, že máme dodavatele dílčích 
komponent, potom chceme mít větší celky, montážní celky 
a pak se ideálně můžeme bavit o nějakém finálním produktu.“

Váš investiční záměr tedy je si ty firmy nechat. Ne-
chcete je jenom zvelebit a dále prodat?

Ne, ne. My chceme koupit, zlepšit a dlouhodobě provozovat.

V těch firmách figuruje Thein jako majoritní vlastník?

Přesně tak. Thein Industry je vlastněn zakladatelem inves-
tiční skupiny Thein Tomášem Budníkem, takže majoritním 
vlastníkem těch firem je on.

Museli jste dosazovat vlastní management?

Ve firmách, do kterých investujeme, existoval nějaký stálý 
management, ve většině případů je vedl jejich majitel, který 
měl pod sebou své lidi – technicko-hospodářské pracovníky – 
a ti ho podporovali. V momentě, kdy majitel odchází, je vět-
šinou dost těžké převzít štafetu tak, aby firma pokračovala 

Sem patří i investice do průmyslových podniků. Dost často 
jde o investici ve stylu koupit, zhodnotit a se ziskem prodat. 
Ve chvíli, kdy si investiční skupina takový podnik ponechá 
se záměrem ho dál provozovat, vrhá se do bouřlivých vod 
podnikání se spoustou proměnných a s okolnostmi, které ne-
může nijak ovlivnit. Investiční skupina Thein má své motto: 
Investujeme do budoucnosti. 

Co to znamená v praxi, objasňuje pro náš časopis Michal 
Brijar, výkonný ředitel společnosti Thein Industry s.r.o.: „Naše 
skupina má dvě nohy – průmyslovou a ICT. Průmyslovou část – 
Thein Industry – mám na starosti já. V ICT části jde o inves-
tování primárně do společností se zaměřením v oborech ICT 
a kyberbezpečnosti. V Thein Industry máme tři společnosti, 
které reálně něco produkují, a dvě, které poskytují služby. 
Celé naše portfolio malých společností cílí na oblast želez-
niční dopravy a energetického průmyslu a naší ambicí je 
udělat z nich v horizontu dvou tří let minimálně střední firmy. 

První společnost Ponec, výrobní firma sídlící v Milovicích 
nad Labem, je dodavatelem pro železnice. Ponec má dnes 
zhruba pětadvacet lidí, pracuje na jednu směnu a je zamě-
řen na přesné obrábění dílů. Další společností je Cotring 
z Ivančic u Brna, to je čistě svařovna o velikosti zhruba jako 
Ponec, kde se dělají větší svařence třeba do deseti tun. Taky 
funguje na jednu směnu a zdejší zakázky míří jak do želez-
niční dopravy, tak do energa. Třetí společnost, Železniční 
dodavatelská z Nymburka, se zaměřuje čistě na kolejový 
byznys. Já jí říkám nákupně-obchodní, protože zajišťuje ná-
hradní díly pro vybraný segment lokomotiv. Jsou to většinou 
starší stroje z ČKD Škoda – lokomotivy, které se tady dělaly 
před desítkami let, ale pořád na československém trhu jezdí 
a jezdí i v Polsku, na Balkáně a dalších státech na východ od 
Slovenska. Železniční dodavatelská má portfolio dodavatelů 
a výkresovou dokumentaci k lokomotivám, drží vlastní sklad 
a zajišťuje pro jejich provozovatele náhradní díly. V podstatě 
zásobuje tak velké hráče, jako jsou České dráhy, ČD Cargo, 
CZ Loko, všechny ŽOS, na Slovensku ZSSK Cargo, Zvolen 
Trading a podobně. 

Thein Industry: Nejcennější 
hodnota jsou lidé

Investiční společnosti mají za cíl vytvářet dostatečně atraktivní portfolia 
investičních příležitostí, které dokážou uspokojovat nároky jejich klientů. 
Investovat se dá prakticky do všeho, co má nějakou hodnotu nebo slibuje 
lákavé zhodnocení.
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Michal Brijar, CEO Thein Industry

146 Reportáže z průmyslu   5/2023

https://archiv.hn.cz/c7-67236330-nbouc-8ebbd5d13229795
https://prioritymagazin.cz/2023/09/15/mam-rad-velke-vize-a-vytvareni-podminek-pro-jejich-uskutecneni/


ÚVODNÍ SLOVO  |  NÁŠ PŘÍSTUP  |  PROFIL FONDU  |  NAŠE ZNAČKY  |  ROK V ČÍSLECH A FAKTECH  |  ESG  |  Z MÉDIÍ  |  FINANČNÍ ČÁSTÚVODNÍ SLOVO  |  NÁŠ PŘÍSTUP  |  PROFIL FONDU  |  NAŠE ZNAČKY  |  |    |  Z MÉDIÍ  |  FINANČNÍ ČÁST

https://www.reportazezprumyslu.cz/cs/novinky/1959-vodikova-dodavka-thein-industry-byla-k-videni-pri-otevreni-barrandovske-vodikove-cerpaci-stanice
https://www.reportazezprumyslu.cz/cs/novinky/1972-thein-industry-ve-spolupraci-se-sourcing-point-technology-s-r-o-nove-nabizi-pokrocilou-technologii-prumysloveho-lepeni
https://www.dnoviny.cz/zeleznicni-doprava/thein-industry-rozsiruje-prostrednictvim-sve-spolecnosti-lokorent-services-aktivity-na-polsky-trh


2021 3

Kompletní Výroční zprávu Fondu Thein Private Equity SICAV a.s., podfondu Industry, k 30. 6. 2023 si můžete stáhnout zde.

Aktiva 268 323 tis. Kč

Investiční akcie 
216 590 670 ks

Zhodnocení 7,58 % p. a.
Podfond vykázal v rozvaze ke dni ocenění aktiva v celkové výši 
268 323 tis. Kč. Ta jsou tvořena účastmi s rozhodujícím vlivem 
v hodnotě 257 047 tis. Kč, pohledávkami za nebankovními subjek-
ty v hodnotě 8 225 tis. Kč, vklady na bankovních účtech ve výši 
2 820 tis. Kč a ostatními aktivy ve výši 231 tis. Kč. 

Fond Thein Private Equity SICAV a.s., podfond Industry, dosá-
hl v účetním období od 1. 7. 2022 do 30. 6. 2023 ztráty ve výši 
7 478 vtis. Kč, kdy 7 978 tis. Kč dosáhly správní náklady fondu 
na obhospodařování, administraci, depozitáře, znalecké posud-
ky, právní poradenství, audit, odborného poradce a úpis akcií, 
15 tis. Kč dosáhly náklady na bankovní poplatky.

Fond Thein Private Equity SICAV a.s., podfond Industry, vydal cel-
kem 216 590 670 kusů investičních akcií třídy IAV na jméno v zak-
nihované podobě, na které připadá fondový kapitál podfondu ve 
výši 264 688 tis. Kč. Hodnota jedné investiční akcie třídy IAV činí 
k 30. 6. 2023 celkem 1,1590 Kč. Celkové zhodnocení vloženého 
kapitálu vlastníků investičních akcií třídy IAV Fondu Thein Private 
Equity SICAV a.s., podfondu Industry, dosáhlo v uplynulém ob-
dobí 7,58 %.

ROZVAHA k 30. 6. 2023 

AKTIVA tis. Kč

Pohledávky za bankami a družstevními záložnami 
v tom: a) splatné na požádání

2 820 
2 820

Pohledávky za nebankovními subjekty 
v tom: b) ostatní pohledávky

8 225 
8 225

Účasti s rozhodujícím vlivem 257 047

Ostatní aktiva 231

AKTIVA CELKEM 268 323

PASIVA tis. Kč

Ostatní pasiva 3 636

Čistá hodnota náležející akcionářům 264 687

PASIVA CELKEM 268 323

VÝKAZ ZISKU A ZTRÁTY od 1. 7. 2022 do 30. 6. 2023 tis. Kč

Náklady na poplatky a provize -22

Správní náklady -7 978

           b) ostatní správní náklady -7 978

Zisk nebo ztráta za účetní období z běžné činnosti před 
zdaněním

-7 478

Daň z příjmů  0

Zisk nebo ztráta za účetní období po zdanění -7 478

Z toho:

            Zisk nebo ztráta vztahující se k čistým aktivům náležející 
akcionářům investičních akcií

-7 478

SEZNAM SPOLEČNOSTÍ  
vlastněných Fondem Thein Private Equity SICAV a.s., podfondem Industry, k 30. 6. 2023

Název společnosti IČO Sídlo 

Thein Industry s.r.o. 09890971 Pikrtova 1737/1a, Nusle (Praha 4), 140 00 Praha

PONEC s.r.o. 09275967 Topolová 914, Mladá, 289 24 Milovice

Železniční dodavatelská s.r.o. 27181081 Pikrtova 1737/1a, Nusle (Praha 4), 140 00 Praha

COTRING spol. s r.o. 25063545 Pikrtova 1737/1a, Nusle (Praha 4), 140 00 Praha

Hydrogenic Technology s.r.o. 11936029 Pikrtova 1737/1a, Nusle (Praha 4), 140 00 Praha

Lokorent Services s.r.o. 09796231 Pikrtova 1737/1a, Nusle (Praha 4), 140 00 Praha

SPV Železniční s.r.o. 10685103 Pikrtova 1737/1a, Nusle (Praha 4), 140 00 Praha

SPV Cotring s.r.o. 10814388 Pikrtova 1737/1a, Nusle (Praha 4), 140 00 Praha

FINANČNÍ ČÁST

Toto je propagační sdělení, nejedná se o nabídku ani výzvu k upisování.
Investorem se může stát pouze kvalifikovaný investor ve smyslu § 272 zákona č. 240/2013 Sb. Než provedete jakékoli konečné investiční rozhodnutí, přečtěte si, prosím, statut a sdělení klíčových informací fondu (KID), které jsou (v některých případech pouze po přihlášení do klientského vstupu) v českém jazyce k dispozici na HYPERLINK „http://www.amista.cz“ www.amista.cz. Investice do investičních nástrojů jsou rizikové, 
při nepříznivých okolnostech mohou být i ztrátové. Hodnota investičních nástrojů se v čase mění a historické výsledky nejsou indikací ani zárukou výsledků budoucích. Budoucí výnos bude podléhat zdanění, které závisí na osobní situaci každého investora a které se může v budoucnu změnit. Návratnost ani výnos investované částky nejsou zaručeny. Výnos pro investora v cizí měně se může zvýšit nebo snížit v důsledku kolísání 
měnových kurzů. Konkrétní rizika a podrobnosti o nich, jakož i podrobnosti o právech investora lze v českém jazyce nalézt ve statutu a KID fondu, případně ve stanovách fondu, není-li fond podílovým fondem.
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https://www.amista.cz/files/thesic-theind/vz-thein-podfond-industry-k-30.6.2023-po-auditu-p-.pdf


„Pomáháme společnostem, které mají potenciál, 
a investorům nabízíme investici do budoucnosti.“

— Tomáš Budník


